

FORENINGEN AF
EUROPEISKE ADVOKATER

EUROPÄISCHER ANWALTSVEREIN

ENWSH
EYPWPAJWN DIKGOPWN
EUROPEAN LAWYERS' UNION

UNION DE ABOGADOS
EUROPEOS

EUROOPAN ASIANMAJALIITTO



UNION DES AVOCATS
EUROPÉENS

UNIONE DEGLI AVVOCATI
EUROPEI

EUROPESE ADVOCATEN UNIE

UNIÃO DOS ADVOGADOS
EUROPEUS

UNIUNEA AVOCATILOR EUROPENI

EUROPEISKA ADVOKATERS UNION

MINUTES OF THE MEETING OF THE EXECUTIVE COMMITTEE OF 21 NOVEMBER 2016 IN LUXEMBOURG

The members of the UAE Executive Committee met on Monday 21 November 2016 at 11.30 am at the Sofitel Europe Hotel, Conference Room - 4, Rue du Fort Niedergrunewald, Northern European District, 2015 Luxembourg City, Luxembourg.

The following items were on the agenda:

- 1) Election of the Board
- 2) Update on the student scholarship project (attached)
- 3) Report of the Coordinator of Commissions and Delegations
- 4) Congress 2017 - Presentation of the Scientific Program
- 5) Proposal of scientific topics for the year 2017 (Draft)
- 6) Miscellaneous

President Carlos BOTELHO MONIZ welcomed Michael PODUSCHKA to the Committee and welcomed him.

He recalled the agenda.

1) Election of the Board

Agustín CRUZ NÚÑEZ presented his new Bureau. He thanked the Executive Committee for his election and recalled the spirit in which he intended to carry out the work. He hopes that all members of the Committee will be active in the concrete work of the management of the association. He will do so for the sake of continuity. He therefore wishes to continue with the same Bureau and proposes:

- Gabriele DONÀ as Vice-President
- Mihai BACO as Vice-President
- Elisabeth de BOISSIEU as Secretary-General
- Jean PATRIMONIO as Treasurer
- Pedro de GOUVEIA e MELO as Deputy Secretary-General.

It was recalled that Carlos BOTELHO MONIZ will remain a member of the Bureau during the year following his mandate.

The composition of the Bureau was approved unanimously.

2) Update on the scholarship project for students and young lawyers

Carlos BOTELHO MONIZ presented the project drafted by Lorenzo CONTI and had been previously sent to all members of the Committee. The floor was given to Lorenzo CONTI, who recalled the spirit in which the project was drafted. The idea is to make the association known to young people. The financial contribution of the association has yet to be decided.

Paola TARCHINI proceeded to read the protocol and invited the members of the Committee to make their observations or objections as they were read.

The questions asked were:

- Duration: scholarship of 1 year renewable according to the finances of the association
- Awards: Invitation to Annual Congress and General Assembly
- Prize: in the form of exemption from registration fees and reimbursement of travel and subsistence expenses, subject to a ceiling of € 1,000
- 2 years of membership: specify 2017/2018
- Eligible candidates: Young European lawyers registered and entitled to practice at a European Bar
- Jury: 3 members (for example, chosen from the Honorary Presidents)

Lorenzo CONTI was requested to amend the draft accordingly, in coordination with the President and the Board, and it was agreed that the final text will be submitted to the next Committee for approval.

3) Report of the Coordinator of Commissions and Delegations

The floor was given to Paola TARCHINI.

- Delegation "Berlin and Germany": Sacha MARTORANA is now a member of the Berlin Bar but is currently working for the Government. He will resume its activity in September 2017. The Committee notes the temporary unavailability of Sacha. The Committee asked Joë LEMMER to contact a German colleague to ensure the interim.
- The Austrian Delegation is renamed "Vienna and Austria". Michael PODUSCHKA retained the presidency.
- Delegation "Brussels and Belgium": Claude BONTINK indicates that he will organize in March in Brussels a congress on the situation of English lawyers.
- Spain: the Delegation of Seville is suspended due to having no more activity.
- "Rennes and Atlantique": Philippe OLIVE being retired, the Delegation is suppressed.
- Martine KARSENTY of the Delegation "Paris and Ile de France" will organize with Antoni ROMANI a colloquium in Paris.
- "Athens and Greece": suppression of the Delegation.

- On the proposal of Paolo RE, the "Aviation Law" Commission is created. Paolo RE is appointed Chairman and Attila JASDI the Vice-Chairman.
- Delegation "Palermo and Western Sicily": Maria BRUCCOLERI is appointed President and former President Fausto Maria AMATO becomes Vice-President. The next event will take place on 2 February 2017 in Palermo.
- The Delegation of "Puglia" was created: Rosanna MARZOCCA became its President.
- The Commission "Arbitration and Alternative Dispute Resolution" is suppressed.
- Delegation of "Lyon and Rhônes-Alpes": suppressed, Patrick SOREL having indicated that he no longer wished to continue.

Joë LEMMER highlighted the problems encountered in organizing the gala dinner. The Committee took due note.

The Executive Committee noted that the other items on the agenda could no longer be discussed due to lack of time given the timetable for the meeting with the delegations of the Court of Justice and the General Court of the European Union. They were deferred to the consideration of the next Committee and the meeting was adjourned at 1 pm.

Elisabeth de BOISSIEU
Secretary-General

Agustín CRUZ NÚÑEZ
President

FORENINGEN AF
EROPÆISKE ADVOKATER

EUROPÄISCHER ANWALTSVEREIN

ENWSH
EYPWPWLN DIKGOPWN
EUROPEAN LAWYERS' UNION

UNION DE ABOGADOS
EUROPEOS

EUROOPAN ASIANMAJALIITTO



UNION DES AVOCATS
EUROPÉENS

UNIONE DEGLI AVVOCATI
EUROPEI

EUROPESE ADVOCATEN UNIE

UNIÃO DOS ADVOGADOS
EUROPEUS

UNIUNEA AVOCATILOR EUROPENI

EUROPEISKA ADVOKATERS UNION

PROCES-VERBAL DE LA REUNION DU COMITE EXECUTIF DU 21 NOVEMBRE 2016 À LUXEMBOURG

Les membres du Comité exécutif de l'UAE se sont réunis, le lundi **21 novembre 2016** à 11h30 à l'Hôtel Sofitel Europe, Salle de conférence - 4, Rue du Fort Niedergrunewald, Quartier Européen Nord, 2015 Luxembourg City, Luxembourg.

Les points suivants étaient à l'ordre du jour :

- 1) Election du Bureau
- 2) Point sur le projet de bourse aux étudiants (projet joint)
- 3) Rapport de la Coordinatrice des Commissions et des Délégations
- 4) Congrès 2017 – Présentation du programme scientifique
- 5) Proposition de thèmes scientifiques pour l'année 2017 (Projet joint)
- 6) Divers

Le Président Carlos BOTELHO MONIZ accueille tout d'abord Michael PODUSCHKA au sein du Comité et lui souhaite la bienvenue.

Il rappelle l'ordre du jour.

1) Election du Bureau

Agustín CRUZ NÚÑEZ présente son nouveau Bureau. Il remercie le Comité exécutif de son élection et rappelle l'esprit dans lequel il compte mener les travaux. Il souhaite que tous les membres du Comité soient investis dans le travail concret de la gestion de l'association. Il le fera dans un souci de continuation. Il souhaite ainsi continuer avec le même Bureau et propose :

- Gabriele DONÀ comme Vice-Président
- Mihai BACO comme Vice-Président
- Elisabeth de BOISSIEU comme Secrétaire Général
- Jean PATRIMONIO comme Trésorier
- Pedro de GOUVEIA e MELO comme Secrétaire Général adjoint.

Il est rappelé que Carlos BOTELHO MONIZ restera membre du Bureau pendant l'année qui suit son mandat.

Cette composition du bureau est approuvée à l'unanimité.

2) Point sur le projet de bourse aux étudiants et jeunes avocats

Carlos BOTELHO MONIZ présente le projet rédigé par Lorenzo CONTI et qui a déjà été envoyé à l'ensemble du Comité. La parole est donnée à Lorenzo CONTI qui rappelle l'esprit dans lequel le projet a été rédigé. L'idée est de faire connaître l'association auprès des jeunes. La contribution financière de l'association doit encore être décidée.

Paola TARCHINI procède à la lecture du protocole et invite les membres du Comité à faire valoir leurs observations ou objections au fur et à mesure de la lecture.

Les questions posées sont les suivantes :

- Durée : bourse de 1 an renouvelable selon finances de l'association
- Prix en jeu : invitation à congrès et AG
- Frais offerts : sous forme d'exonération des frais d'inscription et de remboursement des frais de voyage et séjour, plafonnés à 1.000 euros
- 2 années d'affiliation : préciser 2017/2018
- À qui l'ouvrir ? : jeunes avocats européens inscrits et habilités à exercer à un barreau européen
- Jury : 3 membres (par exemple, choisis parmi les Présidents d'honneur)

Il est demandé à Lorenzo CONTI de modifier le projet en conséquence, en coordination avec le Président et le Bureau, et il est convenu que le texte définitif sera soumis à l'approbation du prochain Comité.

3) Rapport de la Coordinatrice des Commissions et des Délégations

La parole est donnée à Paola TARCHINI.

- Délégation « Berlin et Allemagne » : Sacha MARTORANA est maintenant inscrit au barreau de Berlin mais travaille actuellement au ministère. Il reprendra son activité en septembre 2017. Le Comité prend acte de l'indisponibilité temporaire de Sacha. Le Comité demande à Joë LEMMER de prendre contact avec un confrère allemand pour assurer l'interim.
- La Délégation autrichienne est renommée « Vienne et Autriche ». Michael PODUSCHKA en conserve la présidence.
- Délégation « Bruxelles et Belgique »: Claude BONTINK indique qu'il va organiser en mars à Bruxelles un congrès sur la situation des avocats anglais.
- Espagne : la Délégation de Séville est suspendue n'ayant plus d'activité.
- « Rennes et Atlantique »: Philippe OLIVE étant à la retraite, la Délégation est supprimée.
- Martine KARSENTY de la Délégation « Paris et Ile de France » va organiser avec Antoni ROMANI un colloque à Paris.
- « Athènes et Grèce » : suppression de la Délégation.

- Sur proposition de Paolo RE, la Commission de « droit de l'aviation » (« aviation law ») est créée. Paolo RE en est nommé le Président et Attila JASDI le Vice-Président.
- Délégation « Palerme et Sicile occidentale » : Maria BRUCCOLERI est nommée Présidente et l'ancien Président Fausto Maria AMATO devient Vice-Président. Le prochain événement aura lieu le 2 février 2017 à Palerme.
- La Délégation des « Pouilles » est créée: Rosanna MARZOCCA en devient la Présidente.
- La Commission « Arbitrage et modes alternatifs de règlement de conflits » est supprimée.
- Délégation de « Lyon et Rhônes-Alpes » : supprimée, Patrick SOREL ayant indiqué qu'il ne souhaitait plus continuer.

Joë LEMMER souligne les problèmes rencontrés dans l'organisation du dîner de gala. Le Comité en prend acte.

Le Comité exécutif constate que les autres points à l'ordre du jour ne peuvent plus être évoqués, faute de temps, vu l'horaire de la rencontre avec les délégations de la Cour de Justice et du Tribunal de l'Union européenne. Ils sont reportés à l'étude du prochain Comité et la séance est levée à 13 heures.

Elisabeth de BOISSIEU
Secrétaire générale

Agustín CRUZ NÚÑEZ
Président